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Referat fra møde i Frivillighedsrådet 
Tirsdag, den 26. januar 2021 kl. 14-16 som videomøde 

 
 
Deltagere: 
Formand Poul Erik Hansen, ordstyrer 
Næstformand Jørgen Ørbæk Petersen 
Kasserer Tage Sørensen 
Bent Nielsen, afbud 
Mona Fabricius 
Arne Klinge 
Connie Wittenkamp 
Jens Peter Jensen 
Christa Lorenzen 
Bent Thomsen, afbud 
Annette Dall 
 
Kirsten G. Nissen, referent  
 
 
 
Gruppe 1: Planlægning af stormøde 
Bent Nielsen, Mona Fabricius, Arne Klinge, Annette Dall, Kirsten G. Nissen 
 
Gruppe 2: Frivilligpolitik & PR  
Tage Sørensen, Annette Dall, Arne Klinge, Connie Wittenkamp, Jørgen Ørbæk Petersen, Poul 
Erik Hansen, Jens Peter Jensen, Bent Thomsen, Christa Lorenzen, Kirsten G. Nissen  
 
Gruppe 3 Samarbejde mellem Frivilligcenter Tønder og Frivillighedsrådet 
Christa Lorenzen, Tage Sørensen og Kirsten G. Nissen er valgt af Frivillighedsrådet samt Ute 
Mammen og 2 bestyrelsesmedlemmer for Frivilligcenter Tønder 
 
Frivillig Fredag: 
Poul Erik Hansen 
 
Pjece: Annette Dall, Christa Lorenzen 
 
Planlægningsgruppe fælles temadag for Frivilligcenter Tønder og Frivillighedsrådet 
Poul Erik Hansen, Ute Mammen, Else Lorenzen og Kirsten Nissen. 
 
 
Referat 
 
1. Ankomst og kaffe. 
 
2. Godkendelse af dagsordenen. 
 
Dagsordenen blev godkendt. Fremover ændres teksten for punkt 3 til Opfølgning på punkter 
fra møde den.. 
 
3. Godkendelse af referat og opfølgning på punkter fra møde den 8. december 2020. 
 
Referatet var ifølge den nye procedure blevet godkendt nogle få dage efter udsendelsen af 
referatet til rådet. 
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4. Orientering ved formand, kasserer og sekretær. 

 Herunder orienteres om budget. 
 
Orientering fra sekretær/frivilligkoordinator Kirsten G. Nissen: 
Der er udsendt en forespørgsel til patientforeningerne omkring afholdelse af det årlige 
samarbejdsmøde. Foreningerne er blevet spurgt om de vil deltage i et videomøde eller hellere 
vil se tiden an og deltage i et møde med fysisk tilstedeværelse, når det bliver muligt. Der er 
kommet flere positive tilbagemeldinger ift. begge muligheder, som forvaltningen vil drøfte. 
 
I næste uge annonceres i Digeposten med mulighed for at søge tilskud jf. § 18 og § 79 i 
serviceloven. 
 
Afholdelsen af Borgertræffet den 6. november besluttes endeligt i marts.  
 
Det blev oplyst, at fagchef for Pleje og Omsorg Aase Koch har valgt at stoppe for at gå på 
pension med udgangen af marts måned. 
 
Til foreningerne er der udsendt en oversigt over initiativer under corona-pandemien. 
Foreningerne er altid velkomne til at kontakte kommunen. Sundhedsafdelingen udsender også 
snart et nyhedsbrev til foreningerne. 
 
Afholdelse af generalforsamlinger under corona blev drøftet. På nuværende tidspunkt er det 
ikke tilladt at afholde generalforsamlinger med fysisk tilstedeværelse. Center for frivilligt 
socialt arbejde (CFSA) giver på hjemmesiden frivillighed.dk gode råd om foreningsdrift, 
økonomi og generalforsamlinger under corona. Kultur & Fritidsafdelingen har rådighed over en 
platform, som kan afvikle digitale generalforsamlinger. En licens koster ca. 2.500 kr. for de 
frivillige sociale foreninger. Læs mere på https://www.assemblyvoting.dk/ og/eller kontakt 
foreningskonsulent Ronni Rix Back. 
 
Orientering fra kasserer Tage Sørensen:  
Regnskabet er udsendt. Der er brugt lidt penge til gebyrer siden sidst. Opgørelsen fra Sydbank 
mangler stadig. Tage oplyste, at Bent igen har rykket Sydbank. 
 
Orientering ved formand Poul Erik Hansen:  
Som følge af Ute Mammens oplæg på sidste møde blev det oplyst, at Frivilligcentret er startet 
stille op med et bestyrelsesmøde i går. Der har været møde med forvaltningen omkring lokaler 
til centret. Der søges i første omgang lavet en aftale med bestyrelsen på Medborgerhuset og 
ellers forsøges mulighed i Skærbæk. 
 
Som opfølgning på en tidligere drøftelse omkring dannelse af et netværk til erfaringsudveksling 
blandt Frivillighedsråd i Sønderjylland blev det aftalt, at Arbejdsgruppe 2 får overdraget 
opgaven og arbejder med udvikling af idéen.  
 
5. Årshjul for første halvår af 2021. 

Udkast vedlægges. 
 

Forslaget blev gennemgået og rettet til. 
 

6. § 18 puljens ansøgningsfrister. 
Tønder Kommune har to ansøgningsrunder med ansøgningsfrist henholdsvis 28. februar og 
30. september. I anden runde kan der søges midler til det kommende år. 
Det drøftes, om der er behov for justering af ansøgningsfristerne.  
Vedlagt bilag med eksempler på andre kommuners frister. 

 
Der var en bred drøftelse omkring ansøgningsfrister. Det blev besluttet, at drøftelsen skal 
fortsætte i Arbejdsgruppe 2. 

https://www.assemblyvoting.dk/
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7. Frivillighedsrådets opgaver. 
Grupper med nyt orienterer: 

 Arbejdsgruppe 1 –  
Næste møde i gruppen afholdes den 23. februar. 
 

 Arbejdsgruppe 2 
o Brev fra Frivillighedsrådet til foreningerne udsendt 6. januar. 

 Oversigt over svar fra foreningerne vedlægges. 
 

Der var kommet adskillige svar fra foreningerne. Arbejdsgruppen vil drøfte og 
planlægge udrulningen af den tættere kontakt med foreningerne i løbet af foråret. 
  
Vedrørende henvendelse til råd og udvalg indenfor frivillighedsområdet omkring 
samarbejde, mangler der svar fra et par af rådene. Poul Erik Hansen udformer et 
brev. 

 
 Arbejdsgruppe 3 

 
Det næste møde afholdes den 23. februar – evt. som et videomøde. 

 
 Frivillig Fredag: Afholdes den 24. september.  

 
Intet nyt. 
 

 Pjece ”Frivillige sociale organisationer og foreninger”.  
 
Intet nyt. 
 

 Planlægningsgruppe fælles temadag 
o Ny dato for temadagen 

 
På grund af den aktuelle corona situation blev det vurderet, at det var bedst at 
udskyde den fælles temadag til efteråret. Der blev aftalt to nye forslag til datoer for 
afholdelsen, som skal drøftes på det næste samarbejdsmøde med frivilligcentrets 
repræsentanter. De foreslåede datoer er den 8. eller den 15. september. 
 

8. Foreningernes udgifter til bankgebyrer. 
Undersøg gerne inden mødet foreningens bankudgifter. 

 
Der blev udvekslet erfaringer omkring bankgebyrer. Aktiv Fritid har fra Sydbank fået oplyst, at 
de nu skal betale dobbelt af det, som de betaler nu. Det bliver dyrt for de små foreninger. 
Aktive Timer betaler 600 kr. om året i gebyrer. I Højer betaler de 300 kr. årligt i Danske Bank, 
fortalte Jens Peter.  
 
Center for frivilligt socialt arbejde (CFSA) har arbejdet på at ændre gebyrerne, men en 
henvendelse til dem hjalp desværre ikke. CFSA oplyser, at der desværre lige nu er meget 
andet på den politiske dagsorden. Poul Erik vil ved lejlighed kontakte det nationale Frivilligråd.  
 
Det blev aftalt at sende et brev til foreningerne for at lave en undersøgelse af udgifterne til 
bankgebyrer. Jens Peter Jensen laver et udkast i samarbejde med Tage Sørensen. 
 
9. Nyt fra foreningerne. 
 
Tage Sørensen oplyste, at Aktive Timer går ture på 5 km og som noget nyt startes med ture 
på 2 km. De starter op i morgen med den nye tur. Der går kun fem i hver gruppe med god 
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afstand. Det foregår onsdage kl. 9.30 hver gang. Det er en ny rute hver gang. Til april startes 
nye aktiviteter. 
Aktiv Fritid holder kontakt med medlemmerne og det virker meget godt, at bestyrelsen holder 
kontakt. 
 
10. Eventuelt og næste møde. 
 
Til det næste møde i Frivillighedsrådet kommer de to familievejledere fra Sozialdienst Bezirk 
Westküste Ilka Jankiewicz og Regin Hansen. De vil fortælle om deres arbejde. 


